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 Utdragsbestyrkande: 
 

Plats och tid: Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, klockan 09:00-15:45. Ajournerat för 
lunch klockan 12:05-13:10. 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 
 Stefan Bäckström, ordf (C), § 

90-97 
Matts Persson (C) 
Eva Billing (C) 
Martin Askne (C), § 98-104 
Bibbi Segerbrand (M) 
Lena Frankenberg Glantz (M) 
Johannes Asp, (M), § 90-100 
Lone Klitten (MP) 
Anders Borgström (FP) 
Gerd Olsson (S) 
Björn Forsling (S) 
Nina Burchardt (S) 
Per Svensson (S) 
Kerstin Rask (S) 
Leif Rogell (S) 
Lars Berglund (V) 
 
 

Erik Jensen (C), § 90-100 
Martin Askne (C), § 90-97 
Ulla Persson (MP) 
Erika Persson (S) 
Siw Karlsson (S) 
Maria Johansson (S) 
Olle Jonsson (V), § 90-97 

 
Övriga deltagare: Sekreterare Carina Nylander, lär- och kulturchef Ingela Rauhala, 

personalföreträdare Kjell Hermansson § 90-97, ekonom Jennie 
Svensk § 90-91, 97, enhetschef Marina Nord-Öberg § 90, 
kvalitetssamordnare Mona Lindvall Eriksson § 93, kostchef Katarina 
Niemi § 96, verksamhetschef Maria Ström Åslund och administrativ 
chef Jonas Gustafsson § 98-99, verksamhetschef Sten Bunne och 
projektledare Kjell-Åke Hamrén § 100. 

 
Utses att justera: Gerd Olsson  
 
Justeringens plats 
och tid: Lärkontoret fredag 24 augusti 2012, klockan 12:00. 

Underskrifter:  Paragrafer: 90-104 

Sekreterare: Carina Nylander 

Ordförande: Stefan Bäckström § 90-97 Bibbi Segerbrand § 98-104 

Justerande: Gerd Olsson   
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§ 90 Halvårsbokslut 2012 

Dnr 2011-462-042 

Ärendebeskrivning 

Lärande- och kulturnämnden visar på ett underskott efter vidtagna åtgärder på drygt 
5,3 miljoner kronor vilket innebär en avvikelse med 0,7 procent av budget. Avvikelsen 
beror till stor del på ersättning för gymnasieelever till och från andra kommuner samt 
fristående gymnasieskolor, en extra ordinär händelse i grundskolan samt av 
kommunstyrelsen beslutade uppdrag om lokalutredningar.  

Kommentarer  
Kulturen är mer synlig i nämndens arbete efter det att en kulturarbetsgrupp bildats. 
Frågor som är aktuella är regional kulturplan, kulturskolans nya förutsättningar, bidrag 
till föreningar, DURK som är ett projekt i samverkan med länets kulturskolor, 
bibliotek och samverkan med skolbibliotek. En fråga som har bäring både på kvalitet 
och budget är i vilken omfattning samverkan mellan filialbiblioteken och 
skolbiblioteken kan bidra till ökad kvalitet och vad skulle detta kosta.   

Förskolan arbetar med att höja kvaliteten i förskolan och två enheter är certifierade 
enligt Qualis. Förseningar i utbyggnaden av Solbågens förskola har inneburit att 
barngruppernas storlek har varit högre under våren, vilket i sin tur genererar ett visst 
överskott. Antalet tillfälligt anställda har också ökat under våren för att försöka behålla 
personaltätheten då fler barn tagits emot på de ordinarie avdelningarna. 
Utbildningsprojektet av barnskötare, budget för pedagogisk omsorg samt budget för 
särskilt stöd och små enheter bidrar till överskottet. Det gör även ökade 
föräldraintäkter och nya rutiner kring påminnelser vid fakturering av 
barnomsorgsavgifter. 

Grundskolan arbetar med att ge eleverna bättre förutsättningar att vara delaktiga och 
ta ansvar för sitt eget lärande. En resultatförbättring har skett under läsåret 2011/2012 
inom områdena trygghet/trivsel, lärandet, inflytande och resultat i ämnen. Intäkterna 
har ökat något beroende på att vi har fått fler elever från andra kommuner och fler 
barn på fritidshemmen. Färre elever har sin undervisning i särskild undervisnings-
grupp. Det fortsatta behovet av stöd för elever i svårigheter och det ökade behovet av 
lagstadgad rätt för stöd i modersmål gör att kostnader och intäkter tar ut varandra. En 
extra ordinär händelse har inneburit ett underskott i grundskolans budget. 

Gymnasieskolan Antalet elever med samlade betygsdokument har minskat vilket är 
mycket positivt. Medelbetyget har höjts och högskolebehörigheten har ökat och ligger 
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redan sen tidigare på en hög nivå. Arbetet med entreprenöriellt förhållningssätt 
fortskrider. Bromangymnasiet arbetar hårt med att anpassa organisationen utifrån 
elevminskningarna. Enligt Sveriges kommuner och landstings Öppna jämförelser är 
Bromangymnasiet en av de 40 effektivaste gymnasieskolorna om man ser på kostnad 
per elev. Trots att kostnaderna sjunker med anledning av att fler elever klarar 
gymnasiebehörigheten tidigare än beräknat så ligger gymnasieskolan på underskott. 
Den negativa budgetavvikelsen beror dels på att antalet elever från Hudiksvall som går 
i annan kommun eller fristående gymnasieskola är fler än vad budgeten avsåg. 
Skillnaden är 30 elever vilket ger en avvikelse på ca 3,5 miljoner kronor. När det gäller 
intäktskraven för de elever som kommer från andra kommuner skiljer sig budgeterad 
och faktiskt intäkt med 5%, vilket ger ett betydande underskott på ca 2,7 miljoner 
kronor. Resterande del av avvikelsen är relaterad till att budgeterad kostnad per elev 
avviker från verkligt utfall samt att antalet elever från annan kommun ser ut att bli 
något färre än åtagandet.   

Gymnasiesärskolan uppvisar ett överskott på grund av att färre elever söker till andra 
kommuner. 

CUL, Centrum för utveckling och lärande: Grön omsorg som är det senaste 
projektet inom Hudiksvalls resurscentrum, HRC, startades i juni 2012. Iftac har fler 
studerande än någonsin. Undervisningen i Svenska för invandrare, SFI, arbetar för att 
få en ökad genomströmning av studerande samtidigt som de arbetar med att få mer 
arbetsplatsförlagd undervisning. De ekonomiska konsekvenserna är minskade intäkter 
för SFI utifrån etableringsreformen. Ökade kostnader för transporter inom 
dagligverksamhet. Iftac ger ett överskott genom ett nytt avtal med arbetsförmedlingen.  
Vakanshållning av tjänster och återhållsamhet bidrar till en budget i balans. 

Gemensamt för förskola, grundskola och gymnasium: Ändringar i skollagen 
innebär att för att bli behörig och för att kunna anställas som lärare krävs att de nya 
lärarna skall arbeta med en behörig mentor under ett introduktionsår. Kostnaderna för 
förändringarna beräknas uppgå till 600 000-1 000 000 kronor på helår.  

Gemensamt för förskola, grundskola, gymnasium och CUL: Verksamhetsåret 
kännetecknas av lokalutredningar som nämnden fått i uppdrag av kommunstyrelsen. 
Dessa lokalutredningar ger kostnader som inte budgeterats i tillräcklig omfattning. 
Trots att lokalsamordnartjänsten vakanshållits under våren så kommer utredningarna 
att generera ett underskott. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att anta årsprognosen för delåret 2012. 
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§ 91 Budget 2012 

Dnr 2011-462-042 

Ärendebeskrivning 

Vid halvårsprognosen visar lärande- och kulturnämnden ett ekonomiskt underskott på 
drygt 5,3 miljoner kronor. Underskottet beror framförallt på interkommunal ersättning 
för gymnasiet, en extra ordinär händelse inom grundskolan samt omfattande 
lokalutredningar. 

Extra ordinär händelse 
I samband med en extraordinär händelse vid en grundskola så blev det nödvändigt att 
sätta in extra stödresurser för att stötta elever, föräldrar och personal. Med anledning 
av den händelsen och kostnaderna för det extra stödet befarar förvaltningen ett 
ekonomiskt underskott på 1,1 miljoner kronor för 2012.  

Lokalutredningar 
Kommunstyrelsen beslutade 10 november 2011, § 264, att uppdra till lärande- och 
kulturnämnden att: 

• I samverkan med tekniska nämnden redovisa ett förslag på hur man kan 
effektivisera lokalutnyttjandet med beaktande av de demografiska förändringarna i 
syfte att minska kostnaderna och garantera de kvalitetskrav som anges i de nya 
skolreformerna. 

• Läroverket behålls som grundskola men kompletteras med kulturskolans 
verksamhet så att dess nuvarande lokaler kan lämnas. Lärande- och 
kulturnämnden i samverkan med tekniska nämnden ges i uppdrag att redovisa 
minst två alternativa kostnadsnivåer för renovering/ombyggnad av fastigheten. 

• Centrum för utveckling och lärande, Cul, samt delar av gymnasiesärskolan 
lokaliseras till Bromangymnasiet. Lärande- och kulturnämnden i samverkan med 
tekniska nämnden ges i uppdrag att redovisa investeringskostnaderna för en sådan 
förändring och driftsmässiga konsekvenser såväl ekonomiskt som 
verksamhetsmässigt. 

Dessa lokalutredningar är nödvändiga för att effektivisera lokalnyttjandet och få ner 
kostnaderna för hyror både utifrån ett koncern- och nämndsperspektiv. 
Lokalutredningarna har hanterats inom förvaltningens ram för utredningar och genom 
vakanshållning av lokalsamordnartjänst. Detta har i sin tur påverkat rektorernas och 



Protokoll 7 (24) 

Sammanträdesdatum  
2012-08-16 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

verksamhetschefernas arbetsbelastning. Trots dessa åtgärder så visar 
lokalutredningarna på ett underskott med 400 000 kronor.  

Att hämta hem kostnaderna för den extra ordinära händelsen och lokalutredningarna 
är inte möjligt i årets budget på grund av de omställningar som pågår med anledning av 
uppdrag och lagförändringar. Lärande- och kulturnämnden begär därför ett 
tilläggsanslag för 2012 från kommunfullmäktige med totalt 1,5 miljoner kronor.  

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att föreslå kommunfullmäktige att täcka lärande- och kulturnämndens underskott i 
budget med 1,1 miljoner kronor som uppstått på grund av en extra ordinär händelse, 
samt 

att föreslå kommunfullmäktige att täcka lärande- och kulturnämndens underskott i 
budget med 400 000 kronor som uppstått på grund av lokalutredningar. 

____ 
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§ 92 Tillkommande ärende: Avsiktsförklaring mellan 
kommunerna i Hälsingland om fördjupad samverkan 
i utbildningsfrågor 

Dnr 2012-363-106 

Ärendebeskrivning 

Kommuncheferna i Bollnäs, Hudiksvall, Ljusdal, Nordanstig, Ovanåker och 
Söderhamn har utarbetat ett förslag till avsiktsförklaring om fördjupad samverkan 
inom utbildningsområdet. Uppdraget omfattar gymnasie-, vuxen och specialutbildning 
i Hälsingland. I avsiktsförklaringen anges att för att nå visionen ”En fritt sökbar 
gymnasieskola i Hälsingland med goda möjligheter till distansstudier oberoende av tid 
och rum”, behöver långsiktigt en gemensam organisation skapas för hela Hälsingland. 
Processen mot ett ökat samarbetet har pågått under en längre tid och bedöms som 
nödvändig för utbildningen i Hälsingland. 

Motivet till fördjupad samverkan ses även mot bakgrund av de utmaningar som 
kommunerna står inför med krav på allt högre specialisering och kvalitet i 
undervisningen, den demografiska utvecklingen med minskat antal ungdomar i 
gymnasieskolåldern samt möjligheterna att tillmötesgå efterfrågan för det livslånga 
lärandet.  

Organisationsformen ska utredas separat men en tänkbar form skulle kunna vara ett 
gemensamt kommunalförbund. De kommuner som inte känner sig mogna för att ett 
kommunalförbund kan ges möjlighet att ansluta sig senare. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att föreslå kommunstyrelsen besluta att ställa sig bakom avsiktsförklaringen och 
förorda fortsatt utredning om fördjupad samverkan inom utbildningsfrågor mellan 
kommunerna i Hälsingland. 

____ 
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§ 93 Mottagande i särskola - översyn av administrativa 
rutiner 

Ärendebeskrivning 

Kvalitetssamordnarna Mona Lindvall-Eriksson redovisar en översyn av administrativa 
rutiner för utredning, beslut och uppföljning inför mottagande av elev i särskola. 
Översynen är gjord på uppdrag av lär- och kulturchef Ingela Rauhala.  

Uppdraget har bestått i att utreda de administrativa rutinerna kring beslut om 
mottagande i grund- och gymnasiesärskola och om rutinerna följer författningarnas 
krav. Uppdraget har även omfattat att undersöka om de elever som är inskrivna i 
särskolan har beslut med pedagogisk, psykologisk, medicinsk och social bedömning 
som underlag samt hur varje elevs utredning följs upp under skolgången.  

Bakgrunden till att utredningen har kommit till stånd är den granskning som 
Skolinspektionen genomförde under 2011 och förändringar i regelverket.  

Mona Lindvall-Eriksson och Petter Bergeå konstaterar i översynen att nuvarande 
rutiner behöver omarbetas för att på ett fullgott sätt leva upp till förvaltningslagens 
krav, vissa riktlinjer i skollagen och allmänna råd. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 94 Bostäder för vuxenstuderande 

Dnr 2012-353-620 

Ärendebeskrivning 

Vid en träff 30 maj 2012 med kommunens ordföranden och förvaltningschefer fick 
lärande- och kulturförvaltningen i uppdrag att utarbeta ett förslag när det gäller 
bostäder för studenter. Idag hyr lärande- och kulturförvaltningen ett antal lägenheter 
av Hudiksvalls bostäder som sedan hyrs ut till cirka 35 vuxenstuderande. Idag är det 
brist på lägenheter i centrala Hudiksvall. Behovet av lägenheter för vuxenstuderande är 
stort och är en avgörande fråga när det gäller att få sökande till 
yrkeshögskoleutbildningarna inom Iftac. Iftac, som är en verksamhet inom Centrum 
för utveckling och lärande, Cul, driver två huvudverksamheter, teknisk yrkeshögskola 
och uppdragsverksamhet. Den tekniska yrkeshögskolan är specialiserad mot 
nätverks/nätdriftsteknik och bredbandsbyggnad. Utbildningen har studerande från 
hela landet. Iftac har varit länets största anordnare av kvalificerad yrkesutbildning och 
yrkeshögskola sedan starten 1996. Det är aktuellt med en bolagisering av Iftac då delar 
av deras verksamhet i hög grad är riktad mot intressenter utanför kommunens gränser 
med kommersiellt fokus. 

Förslag 
Hudiksvalls bostäder bygger 35 studentlägenheter för vuxenstuderande. Lägenheterna 
bör omfatta ett rum och kök samt dusch och toalett. Hudiksvalls bostäder sköter 
uthyrningen av lägenheterna till de studerande. Under delar av året när eleverna har 
sommarlov eller är på praktik i annan kommun kan lägenheterna stå tomma och det 
innebär intäktsbortfall. En bostadsgaranti bör införas så att eleverna kan säga upp sin 
bostad inför praktikperioden och sommarlovet och ändå är garanterade att få ny 
lägenhet till hösten. Kommunstyrelsen kan kompensera Hudiksvalls bostäder för de 
månader lägenheterna inte är uthyrda.  

Gymnasieelever  
Att bygga ett elevboende för gymnasieelever är i dagsläget inte aktuellt. För att ett 
elevhem för gymnasieelever ska fungera bra krävs att personal finns närvarande i 
boendet.  
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Ekonomi 
För Iftac är tillgången på bostäder en avgörande fråga när det gäller att få sökande till 
yrkeshögskoleutbildningarna. För att ha rätt till bostadsbidrag skriver sig eleverna i 
Hudiksvall och det ger kommunen ökade statsbidrag med cirka 40 000 kronor per 
person och år. Inför kommande läsår har Iftac 120 sökande till sina 
yrkeshögskoleutbildningar. Som regel kommer drygt hälften av dessa från andra 
kommuner vilket innebär att de behöver ett boende i Hudiksvall. Många elever väljer 
av olika skäl att stanna i Hudiksvall efter avslutat utbildning. Detta ger skatteintäkter 
och bidrar till inflyttningen till kommunen.  

Om lägenheterna ska bli attraktiva för eleverna så måste månadshyran vara låg. Ett tak 
bör finnas på maximalt 4 000 kronor per månad för den studerande.  Om lägenheten 
kostar 4 000 kronor i månaden så kan den studerande få 1 300 kronor i bostadsbidrag. 
Det innebär en bostadskostnad på 2 700 kronor per månad. Studiemedel med både 
bidrag och lån är cirka 8 920 kronor per månad i tio månader. 

Om elevernas intresse för Iftacs yrkeshögskoleutbildningar skulle avta och medföra 
svårigheter att hyra ut lägenheterna kan de hyras ut till icke studerande.  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att föreslå kommunstyrelsen att utifrån behovet av bostäder för vuxenstuderande inom 
Iftac föreslå Hudiksvalls bostäder att bygga 35 lägenheter enligt ovanstående förslag.  

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 95 Tillkommande ärende: Avtal med Hudiksvalls 
bostäder om lägenheter 

Ärendebeskrivning 

Iftac är en verksamhet inom Centrum för utveckling och lärande, Cul. Iftac driver två 
huvudverksamheter, teknisk yrkeshögskola och uppdragsverksamhet. Inför kommande 
läsår har Iftac 120 sökande till sina yrkeshögskoleutbildningar. Som regel kommer 
drygt hälften av dessa från andra kommuner vilket innebär att de behöver ett boende i 
Hudiksvall.  

Iftac har haft ett blockavtal med Hudiksvalls bostäder som innebär att de hyr ett antal 
lägenheter som sedan hyrs ut till cirka 35 vuxenstuderande. Iftac vill förlänga avtalet 
med Hudiksvalls bostäder. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att Iftac får förlänga sitt avtal med Hudiksvalls bostäder med ett år. 

____ 
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§ 96 Tillsyn inom skolmåltid 

Dnr 2012-301-622 

Ärendebeskrivning 

Skolinspektionen har genomfört en riktad tillsyn i Hudiksvalls kommun inom området 
skolmåltid. Skolinspektionens riktade tillsyn syftar till att kontrollera att huvudmannen 
har ett systematiskt kvalitetsarbete som säkerställer att elever i den obligatoriska skolan 
erbjuds näringsriktiga skolmåltider.  

Rätten till fria skolmåltider har funnits i skollagen sedan 1997. I 2010 års skollag 
kompletteras regleringen om rätten till kostnadsfria skolmåltider med ett krav på att 
skolmåltiderna också ska vara näringsriktiga. Kravet på att elever erbjuds näringsriktiga 
skolmåltider gäller från och med 1 juli 2011.  

Under 2012 genomförde Skolinspektionen tillsyn i cirka 110 kommuner och fristående 
skolhuvudmän. 12 grundskolor har valts ut för en fördjupning. Underlaget för 
Skolinspektionens bedömningar är de uppgifter som har samlats in vid 
telefonintervjuer. De frågeställningar som besvarades är: 

• Har huvudmannen system och rutiner för att kontinuerligt säkerställa att de 
skolmåltider som erbjuds är näringsriktiga? Kan huvudmannen redovisa resultat 
från en systematisk uppföljning av skolmåltidernas näringsriktighet? 

Hudiksvalls kommun har fått ett beslut från Skolinspektionen om tillsynen. Den visade 
att det görs en planering för att de skolmåltider som erbjuds är näringsriktiga och 
arbetet med planeringen dokumenteras. Det görs kontinuerliga uppföljningar på 
tjänstemannanivå att de skolmåltider som serveras är näringsriktiga men det 
dokumenteras inte. Uppföljningar av skolmåltidernas näringsriktighet återrapporteras 
inte till huvudmannen. Tillsynen och beslutet visade därför att huvudmannen inte har 
ett systematiskt kvalitetsarbete för att kontinuerligt säkerställa att de skolmåltider som 
erbjuds är näringsriktiga. Hudiksvalls kommun ska senast den 22 augusti 2012 avhjälpa 
de påtalande bristerna. 

Åtgärder  
Lärande- och kulturnämnden kommer årligen i oktober/november att begära in 
redovisning av Kostenheten om uppföljning av skolmåltiderna. Redovisningen ska visa 
att man följer de krav på näringsriktighet i enlighet med den kostpolicyn som finns och 
som är antagen av lärande- och kulturnämnden. Kostpolicyn är framtagen utifrån 
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livsmedelsverkets riktlinjer på näringsriktig och säker mat. Redovisningen ska visa att 
uppföljningen av näringsriktighet är dokumenterad. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att anta redovisningen till Skolinspektionen utifrån en riktad tillsyn i Hudiksvalls 
kommun inom området skolmåltiden, samt 

att kostpolicyn årligen ska revideras av kostchefen och beslutas av lärande- och 
kulturnämnden i samband med uppföljningen av skolmåltiderna. 

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 97 Budget 2013 

Dnr 2012-359-042 

Ärendebeskrivning 

Ekonom Jennie Svensk redovisar förändringarna i budgeten för 2013 jämfört med 
budgeten för 2012 samt tidsplanen för beredning av budgeten för kommande år. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 98 Antagning till Bromangymnasiet inför läsåret 
2012/2013 

Ärendebeskrivning 

Verksamhetschef Maria Ström Åslund och administrativ chef Jonas Gustafsson 
redovisar antagningen till Bromangymnasiet inför läsåret 2012/2013. Antalet antagna 
till Bromangymnasiet är 426 elever. Antalet kan komma att förändras något till den 
slutliga intagningen. Jonas Gustafsson redovisar även antalet sökande till respektive 
program samt hur många elever som har antagits till respektive program.  

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 99 Tillkommande ärende: Resultat Bromangymnasiet 

Ärendebeskrivning 

Administrativ chef Jonas Gustafsson informerar om att meritvärde, andel 
högskolebehöriga och antalet godkända på alla kurser har ökat för Bromangymnasiets 
avgångsklasser. Även andelen elever med samlade betygsdokument har minskat vilket 
är mycket positivt. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 100 Kulturbanken 

Dnr 2008-112-803 

Ärendebeskrivning 

Vid sammanträde 13 april 2010 beslutade lärande- och kulturnämnden att införa en 
Kulturbank. Nämnden beslutade även att en uppföljning och utvärdering skulle ske 
och att lärande- och kulturnämnden efter utvärderingen skulle ta ställning till om 
Kulturbanken ska fortsätta. Kulturbanken diskuterades även i kommunstyrelsens 
utvecklingsutskott 30 mars 2010 och de ställde sig positiva till att Kulturbanken skulle 
införas. 

Kulturbanken skulle ha en lokal prägel i kommunen. Tanken var att Kulturbanken 
efter projekttiden skulle vara en del av den ordinarie kulturverksamheten inom 
förvaltningen och rymmas inom den budget som finns. Kulturbanken skulle hitta 
kopplingen till pågående och planerade projekt samt åstadkomma en samverkan 
mellan den offentliga sektorn, enskilda, ideella organisationer och det privata 
näringslivet. Framväxten av ett nätverk som långsiktigt kan stödja det lokala kulturlivet 
och kulturellt företagande skulle komma i första hand. En projektledare, Kjell-Åke 
Hamrén, tillsattes motsvarande halvtid.  

Vid dagens sammanträde rapporterar verksamhetschef Sten Bunne och projektledare 
Kjell-Åke Hamrén om arbetet med Kulturbanken. Några av de större arbetsinsatserna 
under projekttiden har varit kontakter med Galaxen-projektet, plattform för 
filmutbildning och filmproduktion, Viskaparna, hembygdsföreningarna och 
tonsättarprojektet. 

Kjell-Åke Hamrén anser att det finns fog för en Kulturbank men att den bör omfatta 
flera kommuner. Hamrén menar att folkmusiken i Hälsingland är landskapets vassaste 
varumärke och den bör det vara Kulturbankens uppgift att lyfta. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 



Protokoll 19 (24) 

Sammanträdesdatum  
2012-08-16 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 101 Förvaltningen informerar 

Ärendebeskrivning 

Lär- och kulturchef Ingela Rauhala informerar bland annat om följande: 

Tillsyn 
Skolinspektionen har gjort en riktad tillsyn inom lärande- och kulturförvaltningen när 
det gäller klagomålshanteringen. Skolinspektionen fann inga brister i rutinerna. 

Lokalutredning 
Sweco kommer att genomföra lokalutredningen för Bromangymnasiet, 
gymnasiesärskolan samt Centrum för utveckling och lärande. Sweco är ett 
internationellt teknikkonsultföretag. Arbetsutskottet är politisk styrgrupp. 
Arbetsutskottet kommer att delta i två WorkShops, 28 augusti och 26 september. 

Nya medarbetare 
Två nya medarbetare har börjat på Lärkontoret: Elevhälsachef Gun-Inger 
Soleymanpur och utvecklingscoach Anette Nybom. 

Studiedag 
En studiedag kommer att genomföras 17 augusti för all personal inom förvaltningen. 
Dagen kommer att handla mycket om entreprenöriellt lärande. Lärande- och 
kulturnämnden kommer att få delta i en studiedag om entreprenöriellt lärande i 
november. 

Praktikplatser inom hotell- och turistprogrammet 
Hotell- och turistprogrammet framförde önskemål om att hyra hotellet Temperance. 
Tanken var att eleverna skulle få prova på att driva ett hotell för att på så sätt skapa 
förutsättningar för att bli anställningsbara då det är svårt att hitta praktikplatser till alla 
elever. En avstämning gjordes med näringslivet men en av hotellägarna i Hudiksvall 
sade nej. En fortsatt dialog med branschen kommer att genomföras. 

Kvalitetscertifierade förskolor 
Nyponrosens förskola och Kristinebergs förskola är certifierade enligt Qualis 
kvalitetsmodell. Inför en certifiering besöker Qualis granskare förskolan under en dag 
då de observerar arbetet i barngrupperna och samtalar med olika fokusgrupper. 
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Granskarna sammanställer en kvalitetsrapport, framhåller styrkor och förslag på 
förbättringsområden samt placerar förskolans verksamhet i Qualistrappan. Hamnar 
förskolan på steg tre eller högre, blir den certifierad.  

____ 
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§ 102 Frågestund 

Ärendebeskrivning 

Solbågens förskola flyttade in i nybyggda lokaler 2 maj 2012. Förskolan består idag av 
två avdelningar samt ett mottagningskök. Under hösten kommer ett tillagningskök att 
platsbyggas och därefter kommer ytterligare två avdelningar att byggas till. Lena 
Frankenberg Glantz (M) undrar varför bygget vid Solbågens förskola är försenat. 
Matts Persson (C) frågar hur det går med renoveringarna av förskolor och 
grundskolor. Frågorna kommer att besvaras på kommande nämndssammanträde. 

På Centrum för utveckling och lärande finns en miljögrupp. Matts Persson (C) anser 
att en övergripande miljögrupp borde finnas i förvaltningen för att sprida information. 
Lär- och kulturchef Ingela Rauhala svarar att det är viktigt att miljöarbete pågår inom 
alla enheter och att man får fundera vidare på hur arbetet kan organiseras. 

Lone Klitten (MP) undrar hur den nya beräkningsmodellen för vistelsetid på förskolan 
fungerar i praktiken. Ingela Rauhala svarar att förvaltningen kommer att se över 
resursfördelningssystemen och då kommer man även att titta på detta och redovisa det 
för nämnden. 

____ 
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§ 103 Meddelanden 

Ärendebeskrivning 

Meddelas lärande- och kulturnämnden och läggs till handlingarna. 

 Dnr 

1 Från Kommunfullmäktige: 2012-359-042 
Protokollsutdrag 2012-06-18 § 99, 
Budgetdirektiv och ekonomiska ramar för budgetåren 
2013 – 2016, samt skattesats för år 2013 

2 Från Kommunfullmäktige: 2012-360-811 
Protokollsutdrag 2012-06-18 § 101, 
Avgift för skolor och friskolor vid simundervisning 

____ 
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§ 104 Delegeringsbeslut  

Ärendebeskrivning 

Lärande- och kulturnämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut rapporteras enligt särskild delegeringsblankett till lärande- 
och kulturnämnden. Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller 
fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla beslutanderätt. 

• Inskrivning grundsärskola, 174-175 

• Ej rätt till särskola enligt ny utredning, 176-177 

• Uppsägning av avtal, 178 

• Indragning av befattningar, två tjänster, 179 

• Anställning av personal inom budgetram, 180-181, 187-188, 190, 197 

• Terminsanställning av obehöriga lärare (ej examinerade i ämnet), 182 

• Anmälan av kränkande behandling, 183, 189 

• Avtal om ersättning för kostnader för särskilt stöd, 184 

• Beslut om språkval tyska, franska, spanska samt som alternativt språkval engelska 
inför läsåret 2012/2013, 185 

• Beslut om allsidigt urval av ämnen som elevens val, 186, 195 

• Beslut om attesträtt, 191, 199 

• Sekretessbelägga handlingar, 192 

• Beslut i andra fall att ta emot elev från annan kommun, 193 

• Anordna särskild undervisning för skolpliktiga barn, 194 

• Inrättande av ny tjänst, 196 

• Beslut om statsbidrag inom Cul:s verksamhetsområde, 198 

• Fördelning av budget inom budgetram, 200-205 

• Överföring av budget, 206 

Lärande- och kulturnämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 
174-206. Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från 
förvaltningens samverkansgrupper, självförvaltningsråd och lokala styrelser.  
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Nämnden har möjlighet att vid behov få information om återrapporterade beslut. Nina 
Burchardt (S) undrar varför status för olyckshändelser och trakasserier visar ej 
påbörjad. Ingela Rauhala svarar att detta är ett utdrag ur programmet Lisa. Lisa är ett 
program som är konstruerat för registrering och uppföljning av skador, tillbud och 
avvikelser. Rektor har förmodligen genomfört utredningen men ännu inte lagt in det i 
programmet Lisa. 

____ 
 


